

Referat fra bestyrelsesmøde I Nordsjælland den 20. februar 2023 på Gurreddam.

Tilstede: Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Arne Riis, Brian Pedersen, Annemette Højgaard, Ruth Pedersen, Steen Kobberø-Hansen, Kristina Kongsted og Alice Linning.

Referent: Alice

Velkomst og godkendelse af rejseafregninger.

Poul Erik bød velkommen og rejseafregninger blev ordnet.

Formeld godkendelse af referat af Lokalrådsmøde nr. 12 den 17. januar 2023.

Referatet er godkendt

Årsmøde den 20. marts 2023 i Hillerød.

Godkendelse af den endelige indbydelse.

Invitationen blev drøftet og rettelser blev foretaget. Der skal nedsættes en tema-gruppe vedr. maritim naturnationalpark Øresund. Interessen for at indgå i arbejdet kan undersøges på årsmødet. Poul Erik og Alice er tovholder i processen.

Der var en god dialog om processen. Det er ikke umiddelbart en opgave for kommunekoordinatorer vedr. den maritime Naturnationalpark, men de kan evt. skabe kontakter til de blå organisationer i de udvalgte kommuner.

Kristina og Sally opretter en facebookside og Instagram vedr. årsmødet. Poul Erik og Arne retter invitationen og sender den til Kristina.

Praktiske forhold

Ruth og Alice checker ved indgangen. Vi mødes kl. 17.00 og Poul Erik indkøber sandwich.

Drøftelse og godkendelse af beretning.

Det udsendte udkast blev kort drøftet. Beretningen skal færdiggøres. Alle opfordres til at komme med kommentarer til Poul Erik og Arne. Der er deadline den 5. marts 2023.

Status omkring sager og sager til godkendelse.

Temagrupper:

- *Friluftsliv omkring Søborg Sø. Referat af møde den 7. februar 2023 hos NST.* Sally orienterer om arbejdet. Der kommer kun vand i en del af søen. Der er forslag om rekreative områder, stier nord om byen, shelter, café. Det hele er modtaget positivt. Måske kommer der en gangbro over søen kun for gående.

Der er høring i øjeblikket. Sally sikrer, at der sendes høringssvar. Der skal nedsættes en søbrugerråd til Søborg Sø.

- *Temagruppen "Stier i Nordsjælland" Næste møde i temagruppen? Status ved Steen og Annemette.*

Kommissoriet er vedtaget. Steen og Annemette har udarbejdet et spørgeskema til brug for at koordinere arbejdet omkring stier. Skemaet blev udleveret til alle. Steen fremsender skema pr. mail efter årsmødet til kommunekoordinatorer.

Meld gerne tilbage om kommentarer. Arne oplyser, at der ansat en person i Naturstyrelsen, som har stier, som arbejdsfelt. Annemette oplyser, at der i hver kommune er ansat en sti-person. Ret evt. spørgsmål til pågældende.

- *Temagruppen "Stier i Hovedstadsregionen". Referat af møde den 18. januar 2023. Status ved Steen og Annemette*

Steen orienterede om arbejdet i Hovedstaden. Kommissoriet er godkendt. Steen holdte et oplæg på mødet om både nationale og regionale områder. Der er møde igen den 12. april 2023. Hvert lokalråd opfordres til at finde tre konfliktsteder vedr. ruter og stier inden mødet den 12. april. Meld gerne tilbage til Annemette og Steen.

- *Etablering af ny temagruppe omkring en kommende marin naturnationalpark Øresund. Referat af møde den 18. januar 2023.*

Det er drøftet under pkt. Årsmødet.

Øvrige aktuelle sager:

- *Drøftelse af regeringsudspillet omkring naturnationalparker i DK.*

Der skal ske borgerinddragelse. Det er opfattelse, at der er lang vej til at processen om naturnationalparker kommer videre. Hvordan kan de lokale friluftsråd blive inddraget i det kommende arbejdet om naturnationalparker? Vi anbefaler, at Friluftsrådet skal være proaktivt i processen blandt medlemsorganisationer.

- *Drøftelse af "Formandens Time" den 9. februar 2023.*

Flere i bestyrelsen har deltaget i Formandens time. Der var debat om bæredygtighed og en politik på området. På mødet blev det oplyst, at flere nordiske lande er længere fremme med arbejdet. Se referatet [Samlet materiale til bestyrelsen mødet den 8. februar 2023 1.0.pdf \(friluftsradet.dk\)](#) Kan formandens time tilgås efterfølgende? Poul Erik tager emnet op centralt.

Emnet om bæredygtighed skal formentlig drøftet på generalforsamlingen i Friluftsrådet ultimo april, 2023.

- *Adgangssager – Gå nye veje. Medbring evt. egne sager.*

Kristina oplyser, at der sat hegn op ned til Gurre sø. Kristina undersøger.

Brian oplyser, at der var 6 sager. Der er foretaget opfølgning.

Ruth oplyser, at nogle skilte er fjernet.

- *NP Kongernes Nordsjælland. Bestyrelse og råd, samt Puljeansøgningen. Diverse referater fra Sally og PEP*

Der er puljemøde den 28. februar og gode ansøgninger.

- *NP Skjoldungelandet. Bestyrelse og Råd. Brian. Indstilling af vore kandidater til den kommende nye bestyrelse. Brian, Arne og PEP. Høringssvar af 31/1-23 til NP Skjoldungelande fremsendes til Jer.*

Der har ikke været møde siden sidst. Vi har to kandidater en kvinde Mette Rose, Jægerspris, der både er spejder og aktiv sejler og Brian er kandidat.

Eventuelt. Herunder evt. nødvendige sager fra kommunekoordinatorerne.

Arne oplyser, at Bastrup Nord vores hørings svar er modtaget positivt. Flere er imod, at der skal være grusgrav og fredning. Ros til arbejdet.

Pandehave eng, Arne har været forbi, området er ganske fugtigt, så der kan ikke gå kvæg.

Næste møde

17. april kl.19.00. Sted er ikke aftalt.

Der er lokalrådsseminar den 29. og 30. september på Hotel Legoland, Billund. Sæt kryds i kalender.